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با امضــای تفاهم نامه همکاری بین ســازمان 
نظام مهندســی معدن ایران و اتاق معادن مالی، 
همکاری های معدنی کشورمان با این کشور غرب 

آفریقا توسعه می یابد. 
با توجه به علاقه مندی کشور مالی برای سرمایه گذاری، تجارت 
و فناوری برای توسعه معادن شان، همچنین آمادگی تهاتر مواد 
اولیه مورد نیاز ایران با محصولات بخش معدن و صنایع معدنی 
کشورمان، جلسه ای در محل سازمان نظام مهندسی معدن ایران 
برگزار و تفاهم نامه همکاری معدنی بین این سازمان و اتاق معدن 

مالی امضا شد.
مطابق مفاد این تفاهم نامه، ســازمان نظام مهندسی معدن 
برای همکاری با اتاق معادن کشور مالی در خصوص آموزش 
کارشناسان و مهندســان معدن مالی در این کشور یا ایران از 
طریق سامانه های آموزشی موجود، گسترش معادن و صنایع 
معدنی این کشــور از طریق شرکت های عضو سازمان نظام 
مهندسی معدن ایران و فعال در زمینه های اکتشاف )ژئوفیزیک، 
ژئوشیمی، زمین شناســی(، استخراج )طراحی و اجرا(، فراوری 
)تست آزمایشــگاهی، طراحی، اجرا، پیاده سازی تجهیزات و 

تاسیسات( و خدمات فنی مهندسی همکاری خواهد کرد.
همچنین سازمان نظام مهندسی معدن ایران به ارائه مشاوره 
اقتصادی و ســرمایه گذاری به اتاق معادن مالی از طریق تهیه 
بسته سرمایه گذاری معادن مالی برای سرمایه گذاران بالقوه ایرانی 

خواهد پرداخت.
»تقی نبئی«  رییس سازمان نظام مهندسی معدن ایران در این 
مراسم اظهار داشت: این سازمان متشکل از ۳۱ سازمان استانی 
با بیش از ۵۰ هزار متخصص و افزون بر ۲ هزار شرکت فعال در 
زمینه معدن و صنایع معدنی آمادگی دارد در زمینه های فنی و 

مهندسی، آموزشی و پژوهشی در عرصه های پی جویی، اکتشاف، 
استخراج و فرآوری مواد معدنی به همکاری دوجانبه پرداخته و 
به تبادل استاد و دانش پذیر و تبادل بسته های سرمایه گذاری با 

مالی بپردازد.
»پونا عبدوالایه«  رییس اتاق معادن کشــور مالی نیز در این 

مراسم گفت: این کشور آمادگی کامل برای توسعه همکاری ها 
در همه زمینه های ممکن در بخش معدن و صنایع معدنی با 

ایران دارد.
وی بیان داشت: ایران و مالی دو کشور دارای قدمت طولانی 
و تاریخ ســاز و ارزش های مشترک از جمله اشتراکات مذهبی 

هستند.رئیس اتاق معادن مالی خاطرنشان کرد: مالی با معادن 
سرشار خود شناخته می شــود و در سرتاسر این کشور معادن 
مختلفی وجود دارد، با این حال حضور ما در ایران نشان دهنده 
عزم مسوولان ما برای توسعه تعاملات، انتقال فناوری ارزشمند 
ایرانی در بخش معدن و همچنین شناساندن ظرفیت های خوب 

کشورمان در بخش معدن و صنایع معدنی است.
وی ادامه داد: مالی به طور سنتی یک کشور طلاخیز شناخته 
می شود، به طوری که سالیانه بین ۵۰ تا ۶۲ تن طلا به صورت 
صنعتی از ۱۴ معدن استخراج می شود که ۶۶ درصد صادرات، 
۱۰ درصد تولید ناخالص ملی و ۲۵ درصد بودجه این کشور را 
تشکیل می دهد.عبدوالایه اضافه  کرد: از سایر معادن طلا نیز 
به طور ســنتی ۲۵ تا ۳۰ تن طلا در سال استخراج می شود و 
علاوه بر آن مالی سرشار از معادن آهن، بوکسیت، اورانیوم، لیتیم 

و منیزیم است که کمتر به آنها پرداخته شده است.
وی تاکید کرد: اســتخراج صنعتی این معادن، تبادل استاد و 
دانشجو با ایران و آموزش مهندسان و دانشجویان مالی، از نکات 

مهم مد نظر مسوولان مالی در همکاری با ایران است.
 این تفاهم نامه به امضای رییس سازمان نظام مهندسی معدن 

ایران و رییس اتاق معادن کشور مالی رسید.
برپایــه این گزارش، هر دو طــرف توافق کردند که دانش و 
تجربیــات اعضای خود را از طریق ترتیــب دادن بازدیدهای 
معدنی، سمینارها، وبینارها و نمایشگاه ها بین دو کشور ایران 
و مالی تبادل کنند. همچنین دو طرف کارگروه مشترکی را برای 
کار بر روی موارد فوق تعریف کرده و جلسات و مذاکرات را برای 

اجرای موارد توافق شده ادامه خواهند داد.
مالی با نام رســمی جمهوری مالی کشــوری محصور در 
خشکی واقع در غرب آفریقا است. مالی از شمال شرقی با الجزایر 
و از خاور و جنوب شرقی با نیجر و ازجنوب خاوری با بورکینافاسو 
و از جنوب با ســاحل عاج و از جنوب غربی با گینه و از خاور با 

سنگال و از شمال غربی و غرب با موریتانی مرز مشترک دارد.
مالی در جنوب صحرای بزرگ آفریقا قرار گرفته و بخش هایی 

از آن در این صحرا واقع شده  است.

باامضایتفاهمنامههمکاریاجراییمیشود؛

همکاری»ایران«و»مالی«دربخشمعدن
اخبار کوتاه 

همزمان با برگزاری جلسه مشترک انبوه سازان سراسر کشور با 
وزیر راه و شهرســازی، عضو این کانون از تفاهم با وزارت راه و 
شهرسازی برای مشارکت در طرح عظیم نهضت ملی مسکن 
خبر داد که منجر به ساخت یک میلیون واحد نهضت ملی توسط 

انبوه سازان خواهد شد. 
طرح نهضت ملی مسکن با ۶ استراتژی افزایش تولید مسکن، افزایش آبادانی 
و ساخت و ساز در بافت های فرسوده شهری، کمک به خانه دار شدن دهک های 
یک تا سوم، خانه دار شدن دهک های متوسط، ساخت مسکن روستایی و شروع 
اجرای طرح اجاره داری حرفه ای از ســوی دولت سیزدهم وارد مرحله عملیاتی 

شده است.
در همین راستا »رستم قاسمی« وزیر راه و شهرسازی در جلسه با انبوه سازان 
سراسر کشور و با اعلام اینکه خانه های این طرح توسط بخش خصوصی ساخته 
می شــود اعلام کرد که دولت از سرمایه گذارانی که قصد ورود به ساخت و ساز 

داشته باشند حمایت خواهد کرد.
بزرگترین حمایت دولــت از بخش خصوصی تامین زمین رایگان و در اختیار 
گذاشتن آن به بخش خصوصی و مکلف کردن بانک ها به پرداخت تسهیلات 

ساخت است.
پیش تر مدیرعامل بخش مسکن نیز از انبوه سازان خواسته بود که با توجه به 
شکاف عرضه با تقاضای مسکن و همزمان افزایش تسهیلات ساخت و ساز با 
استفاده از وام ۴۵۰ میلیونی، عقب ماندگی در بخش ساخت مسکن را جبران کنند.

»سیدمحمد مرتضوی« از اعضای هیات مدیره کانون سراسری انبوه سازان روز 
یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی ایرنا درباره نتیجه جلسه مشترک انبوه 
ســازان با وزیر راه و شهرسازی، افزود: جلسه خوبی که هفته گذشته با مدیران 
وزارت راه و شهرسازی برگزار شد منجر به یکسری تفاهمات و فصول مشترک 
بین دولت و بخش خصوصی شــد که نقطه عطف آن حضور و مشارکت انبوه 

سازان در این پروژه ملی بود.
عضو هیات مدیره کانون سراسری انبوه ســازان ادامه داد: قرار است در مدت 
۱۰ روز از طریق کانون سراســری انبوه سازان، طرحی را ارایه دهیم که به همه 

موضوعاتی که در ساخت این پروژه دخیل است، توجه شود.
وی با بیان اینکه درحال بررسی الگوهای مختلف همکاری از قبیل مشارکت 
در احداث واحدها و یا حرکت به سمت اجرای مسکن خودمالکی هستیم، افزود: 
می توانیم زمین در اختیار طرح بگذاریم و تسهیلات از طرف دولت دریافت کنیم 
یا اینکه با قیمت مشخص و قطعی با در نظر گرفتن تعدیل ها، خانه سازی را با 

دریافت زمین از دولت شروع کنیم.
این فعال بخش مســکن گفت: بر اساس گفت و گو با مسئولان مربوطه این 

موضوع مطرح است که از الگوی ساخت در گذشته که ساخت خانه با مساحت 
۷۵ متری برای تهران، کلانشهرها و وسایر شهرهای بزرگ است فاصله بگیریم و 

با هدف جبران وضعیت اقتصادی الگوی ساخت و ساز را تغییر دهیم.
مرتضوی گفت: مجموعه انبوه سازان در استان های مختلف، پیش بینی می کنند 
که بتوانند حداقل یک میلیون واحد مسکونی از طرح را در طول این دوره  برعهده 
بگیرند،  انبوه سازان از این استعداد و سرمایه برخوردار هستند و می توانند به شکل 

مناسبی کار ساخت مسکن را در کشور را به جلو ببرند.
وی به مشارکت انبوه سازان در ساخت مسکن مهر اشاره کرد و گفت: تجربیات 
خوبی از واگذاری کار در این پروژه عظیم داریم و توانســتیم در مســکن مهر 
طرح های کیفی خوبی را به سرانجام برسانیم و با قیمت مناسب در اختیار خریدار 
قرار دهیم. سعی داریم در کنار دولت در اجرای نهضت ملی مسکن نقش آفرینی 
داشــته باشــیم و ظرفیت و توان خود را به کار گیریم تا در یک حرکت عظیم 

اجتماعی به عنوان بازوی اجرایی وزارت راه و شهرسازی عمل کنیم.
به گزارش ایرنا، پایان آبان ماه امسال ۱۶۵ هزار واحد نهضت ملی با آماده سازی 
زمین ساخت، آماده کلنگ زنی شد که وعده افزایش این رقم به صورت هفتگی با 

آماده شدن طرح های ساخت و تامین زمین های جدید داده شد.
اکنون ۲۰۷ هزار واحد آماده آغاز عملیات اجرایی اســت و در مجموع بیش از 
۷۵۰ هزار واحد که بخشی به مشارکت بنیاد مسکن مربوط می شود در مراحل 

مختلف ساخت یا آماده شروع پروژه است.
در تهران برای ساخت واحدها تا ۴۵۰ میلیون تومان تسهیلات به خودمالکان 

پرداخت می شود و این رقم در روستاها ۲۵۰ میلیون تومان است.
کارمزد تسهیلات ساخت مسکن در واحدهای روستایی و شهری کوچک پنج 
درصد است.از روز ۲۸ مهرماه ثبت نام اجرای قانون جهش تولید مسکن در سامانه 
جامع طرح های حمایتی مسکن به نشانی saman.mrud.ir در ۳۱ استان آغاز 

شده است که تا ۱۵ آذرماه ادامه خواهد داشت.

رئیس اتاق بازرگانی ایران می گوید که کشورهای عضو مجمع 
اقتصادی اکو باید مقدمات لازم برای تبدیل شدن به یک قطب 

اقتصادی منطقه ای را فراهم کنند. 
غلامحســین شافعی که ریاست دوره ای اتاق های بازرگانی پیمان اقتصادی 
اکو را بر عهده دارد در ســخنانی در مجمع عمومی اکو، اظهار کرد: اکو با دارا 
بودن ویژگی هایی به لحاظ ذخایر طبیعی و منابع انسانی، بازار و پتانسیل های 
گســترده ای برای هرگونه فعالیت اقتصادی در اختیار دارد. بنابراین لازم است 
با استفاده از قابلیت های موجود، نسبت به تجمیع منابع و گسترش تعاملات و 
بسترسازی مناسب در راستای گسترش همکاری های اقتصادی، تجاری و مالی 
درون گروهی اقدام کرده و برای رســیدن به مهم ترین هدف گروه که تبدیل 

شدن به یک بلوک اقتصادی مقتدر است، گام برداریم.
غلامحســین شافعی رئیس اتاق بازرگانی ایران با برشمردن حجم مبادلات 
تجاری این سازمان با جهان در سال  ۲۰۲۰ که  بالغ بر ۶۶۱ میلیارد دلار است، 
اظهار کرد: از این رقم ۳.۸ درصد یعنی حدود ۵۵ میلیارد دلار سهم تجارت درون 
منطقه ای بوده اســت. رقم کل تجارت این منطقه با جهان در سال ۲۰۱۹ نیز 
۷۲۹ میلیارد دلار و تجارت درون سازمانی آن ۵۵ میلیارد دلار معادل ۵.۷ درصد 
از رقم کلی تجارت خارجی بوده که آمار سال ۲۰۲۰، نشانگرکاهش ۳.۹ درصدی 

کل تجارت خارجی نسبت به دوره مشابه سال قبل است.
رئیــس دوره ای اتاق اکو ادامه داد: با وجود اینکه هم اکنون در ماه های پایانی 
سال ۲۰۲۱ هستیم، آمار تجارت امسال منتشر نشده هر چند قابل پیش بینی 
است که حجم کنونی تجارت با ابعاد و گستردگی این سازمان همخوانی ندارد. 
به تازگی نیز مشکلات پیش آمده به دلیل کرونا، منجر به بروز اختلالاتی در 
زنجیره تامین، گردش مالی کسب وکارهای کشورهای عضو و در نهایت کاهش 

حجم تجارت درون گروهی شده است.
رئیس اتاق ایــران توجه خاص به تجارت الکترونیک و راه اندازی پروژه های 

مشــترک در این بخــش را مورد توجــه قــرار داد و افــزود: بهره گیری از 
موافقت نامه های منطقه ای به ویژه اهتمام برای اجرایی شدن موافقت نامه تجاری 
اکو )اکوتا( می تواند در زمره فعالیت های اولویت دار برای بهبود این وضع باشد. به 
طور قطع اجرایی شدن موافقت نامه تجاری اکو )اکوتا(، تبدیل آن به موافقت نامه 

تجارت آزاد بر اساس چشم انداز ۲۰۲۵ اکو را نیز هموار خواهد کرد.
غلامحسین شافعی رئیس اتاق بازرگانی ایران با نگاهی به آمار سرمایه گذاری 
در منطقه اکو گفت: در زمینه جذب ســرمایه گذاری مســتقیم خارجی نیز بر 
اساس آمارهای موجود سال ۲۰۲۰، کشورهای عضو اکو تنها ۱,۷ درصد کل 
سرمایه گذاری مستقیم خارجی جهان معادل ۱۷ میلیارد دلار را به خود اختصاص 
داده اند که با توجه به وسعت، جمعیت و پتانسیل های اقتصادی فراوان منطقه 

رقمی بسیار پایین تر از حد انتظار است.
غلامحسین شــافعی رئیس اتاق بازرگانی ایران همکاری و هم گرایی بین 
اعضای اکو بدون توجه به بخش خصوصی را نادرست خواند و ادامه داد: اقدامات 
عملی در راستای تسهیل تعاملات بخش خصوصی کشورهای عضو نمی تواند 
به نتیجه عملی و ملموس منجر شود. باید با حذف موانع غیرتعرفه ای و کاهش 
موانع تعرفه ای بین کشورهای عضو دسترسی شرکت ها به بازارهای وسیع تر را 
امکان پذیر کنیم و موانع بر سر راه انتقال سرمایه و تکنولوژی در بین اعضا را 
رفع و بی ثباتی ناشی از تغییرات دوره ای در سیاست های گمرکی کشورها را از 

بین ببریم.
به پیشــنهاد رئیس دوره ای اتاق اکو در راستای توسعه همکاری های درون 
سازمانی لازم است در برخی زمینه های مساعد و کمتر مورد توجه در منطقه 
اکو به کمک بخش خصوصی ســرمایه گذاری انجام شود؛ حوزه هایی مانند 
گردشگری و به ویژه گردشگری سلامت، ترانزیت و حمل ونقل، به کارگیری 
از مسیرها و کریدورهای ریلی و جاده ای موجود و نیز همکاری در بخش انرژی، 

نفت، گاز و پتروشیمی.
به گزارش ایسنا، گروه اقتصادی اکو که در دهه ۶۰ میلادی نخستین گام های 
تاسیس را برداشته بود، در اواسط دهه ۸۰ با حضور ایران، ترکیه و پاکستان رسما 
کار خود را آغاز کرد و در ســال های بعد با عضویت کشورهای جدید منطقه 

فعالیت خود را ادامه داد.
چهارمین مجمع تجاری اکو در ترکمنســتان کار خود را آغاز کرده و ابراهیم 
رئیسی – رئیس جمهوری – به نمایندگی از ایران در این مجمع شرکت کرده 

است.
اکو در کنار اوراسیا و شانگهای، سه پیمان اصلی اقتصادی منطقه ای هستند 
که ایران با عضویت در آنها به دنبال توســعه روابط تجاری خود با کشورهای 

همسایه و منطقه است.

عضو کانون انبوه سازان خبر داد: رئیس اتاق بازرگانی ایران:

 ساخت یک میلیون واحد
 از طرح نهضت ملی مسکن توسط انبوه سازان

 اکو  باید 
به یک  قطب  اقتصادی تبدیل شود

رییس اتحادیه املاک هشدار داد
برخورد با مشاوران املاک قلابی!

رییس اتحادیه مشــاوران املاک گفت: به 
تازگی برخــی دفاتر املاک به قصد فروش 
و اجاره، فایل های خود را در اختیار افراد غیر 
قرار می دهند که ضمن به خطر انداختن امنیت 
صاحب خانه، تخلف صنفی محسوب می شود 

و به جد با این موارد برخورد می کنیم. 
مصطفی قلی خسروی  اظهار کرد: اخیرا دیده شده که 
برخی دفاتر املاک از افراد غیر دعوت می کنند تا فایلهای 

موجود را به فروش برسانند و اعلام می کنند اگر کسی واحد مورد نظر را به فروش برساند ۶۰ تا 
۷۰ درصد پورسانت به او تعلق می گیرد. این کار تخلف است که ما طبق ماده ۲۸و با کمک 
نیروی انتظامی به جد با این دفاتر برخورد می کنیم. کما اینکه بر اساس گزارشهایی دریافتی در 
روزهای اخیر نســبت به پلمب این اماکن اقدام کردیم.وی افزود: افرادی یک مکان را تحت 
عنوان دفتر املاک تجهیز می کنند و  به کسانی که حرفه شان ارتباطی با مشاور املاک ندارد 
می گویند این فایل را برای ما بفروش و پورسانت دریافت کن. این باعث اختلال در کار مشاوران 
املاک می شود. صاحبان واحدهای صنفی باید از اتحادیه مجوز دریافت کنند و کسانی که در 
دفاتر مشغول کار هستند باید آموزش ببینند. هرکسی نمی تواند نسبت به عقد قرارداد اقدام کند.

رییس اتحادیه مشاوران املاک تاکید کرد: طبیعتا برای فعالیت در دفاتر املاک باید آموزشها 
و مجوزهای لازم اخذ شــود و جدا با افرادی که به نیت سودجویی، افراد فاقد تخصص را به 
خدمت می گیرند در هر قد و قواره ای باشند برخورد می کنیم. اجازه نمی دهیم امنیت خانه مردم 

و همچنین امنیت شغلی مشاوران املاک دارای مجوز به خطر بیفتد.
خسروی با بیان اینکه به کارگیری افراد غیر در دفاتر املاک، ضریب اطمینان را کاهش می دهد 
خاطرنشان کرد: در دهه ۷۰ شهرداری تهران دفاتری را دایر کرد و لیستی از خانه هایی که برای 
فروش یا اجاره وجود داشت در اختیار متقاضیان قرار می داد. عده ای از این موقعیت سوءاستفاده 

کردند، به خانه مردم رفتند و سرقتهایی صورت گرفت که به تدریج آن مساله جمع شد.
وی تصریح کرد: در حال حاضر مراجعات مشتری ها به خانه ها در دفاتر املاک ثبت می شود. 
مشاوران فرمی را به مشتری می دهند که مراجعات خود به خانه ها را در آن ثبت و امضا می کنند. 

این مساله برای امنیت کار بسیار اهمیت دارد.

شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی؛
ورود لوازم  خانگی کره ای به مناطق آزاد ممنوع است

شــورایعالی مناطــق آزاد و ویژه اقتصادی 
در اطلاعیه ای اعلام کــرد که لوازم خانگی 
کره ای اجازه ورود به این مناطق را ندارند و 
فقط کالاهایی که قبل از ابلاغ ممنوعیت ثبت 
سفارش شــده، برای جلوگیری از زیان به 
تجار و بازرگانان مجوز ورود دریافت کرده اند. 
به گزارش دبیرخانه شــورایعالی مناطــق آزاد و ویژه 
اقتصادی، این نهــاد در اطلاعیه ای اعلام کرد: پس از 

دستور مقام معظم رهبری مبنی بر ممنوعیت واردات لوازم خانگی کره ای به کشور، مناطق آزاد 
مشمول اجرای این دستور شدند.

این اطلاعیه می افزاید: از طرفی برخی از ثبت سفارش ها، خرید اقلام و لوازم خانگی و ورود 
این کالاها به انبار گمرک مناطق آزاد کشور قبل از مصوبه و ابلاغیه مقام معظم رهبری بوده و 
زمان ثبت بارنامه در کشور مبداء برای برخی تجار مربوط به قبل از ابلاغیه رهبر معظم انقلاب 
است که این موضوع در دستور دادستان عمومی و انقلاب کیش نیز مورد تائید قرار گرفته است.
روزهای گذشته ویدیویی مبنی بر ورود لوازم خانگی کره ای به منطقه آزاد کیش منتشر شد 
که نشــان می داد این کالاها که پیش از این ممنوعیت ورود آن اعلام شده بود در انبارهای 

این منطقه موجود است.
معاون فنی گمرک ایران نیز اظهار داشته که قرار است این اقلام داخل منطقه آزاد کیش عرضه 
شود. همچنین با توجه به ممنوعیت واردات لوازم خانگی، امکان ورود به سرزمین اصلی را ندارد.

 هرچه مناطق کشاورزی پر خطرتر باشد 
حق بیمه بیشتری تعلق می گیرد

مدیرعامل صندوق بیمه محصولات کشــاورزی سهم دولت از حق بیمه 
محصولات کشاورزی در قالب یارانه را ۷۰ درصد عنوان کرد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از صدا و سیما، محمدابراهیم حسن نژاد در استودیوی پخش 
خبر ۲۱ شبکه اول سیما افزود: متوسط حق بیمه پرداختی محصولات کشاورزی نسبت به نوع 
بیمه نامه، از ۳۰ تا ۷۰ درصد می باشد که این رقم در برخی محصولات از ۷۰ درصد هم بیشتر 
می شود.حسن نژاد تصریح کرد: حق بیمه ها با توجه به مناطق کم ریسک و پر ریسک متفاوت 
خواهد بود و تناسب میزان ریسک در مناطق کشاورزی مختلف، سهم دولت هم کمتر یا بیشتر 
می شود.وی گفت: هرچه تعهدات بیمه ای از سقف بالاتری برخوردار باشد حق بیمه هم افزایش 
خواهد یافت، از سوی دیگر هرچه احتمال بروز خطر در مناطق کشاورزی بیشتر باشد طبیعتاً حق 
بیمه هم بالاتر خواهد رفت البته در تلاشیم تا سقف بیمه را در خصوص بیمه کشاورزی افزایش 
دهیم در همین راستا تبصره ای وجود دارد که طبق آن کشاورزانی که محصولاتشان از قانون 

خرید تضمینی برخوردار می شود باید محصولات خود را بیمه کنند.

اینفوگراف

در شرایطی که برخی از ایرلاین ها بلیت پروازهای خود 
را در بعضی از مسیرها بالاتر از نرخ مصوب می فروشند، 
رییس سازمان هواپیمایی کشوری اعلام کرد: از ابتدای 
آذر ماه قیمت بلیت هواپیما کاهش پیدا کرده و اگر بلیتی 
به صورت مــوردی بالاتر از حداکثر نرخ مصوب اعلام 
شده، فروخته شود، قطعا با متخلفان برخورد خواهیم 

کرد. 
بر اســاس نرخنامه  جدید پروازهای داخلی، قیمت بلیت هواپیما با 
کاهش ۱۰ تا حدود ۳۰ درصدی مواجه شــد و قرار بود ایرلاین ها از 
ابتدای آذر ماه مطابق با این نرخنامه نسبت به بلیت فروشی اقدام کنند.
اما طی روزهای گذشته برخی از ایرلاین ها همچنان بلیت بعضی از 
پروازهای خود را بالاتر از قیمت مصوب فروختند و این مسئله سبب 
اعتراض مردم در شبکه های اجتماعی و فضای مجازی شد. رستم 
قاسمی –وزیر راه و شهرسازی- نیز ضمن تاکید بر الزام ایرلاین ها با 

تعدیل ۱۵ درصدی قیمت بلیت هواپیما، اعلام کرد: با لغو محدودیت 
کرونایــی در پروازهای داخلی؛ تمامی ایرلاین ها باید ضمن تعدیل 
۱۵ درصدی قیمت بلیط هواپیما، تمام خدمات گذشــته را به حالت 
عادی بازگردانند. وی تصریح کرد: در این خصوص با شرکت هایی 
که اقدام به فروش بلیط با قیمت بالاتر از نرخ مصوب کنند،   برخورد 
جدی خواهد شد. محمد محمدی بخش –رییس سازمان هواپیمایی 
کشــوری- در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: شرکت های هواپیمایی 
مختلف می توانند بر اساس نرخنامه اعلام شده در پروازهای داخلی 
قیمت بلیت هواپیما را به صورت شــناور و بسته به وضعیت عرضه 
و تقاضا تنظیم کنند و کلاس نرخی نیز بر همین اساس تعریف شده 
اســت. وی در پاسخ به سوالی درباره اینکه آیا نرخ بلیت هواپیما در 
مسیرهای مختلف می تواند تنها در سقف نرخی فروخته شود یا اینکه 
باید شناور باشد، افزود: اینگونه نیست که شرکت های هواپیمایی بلیت 
پروازهای خود را تنها در سقف نرخی مشخص شده عرضه کنند و بر 

اساس ارزیابی های صورت گرفته نرخ ها شناور است. البته اگر چنانچه 
مانند روزهای گذشــته شرکتی قیمت بلیت پرواز خود را پایین تر از 
حداقل نرخ تعیین شده عرضه کند نیز به او تذکر می دهیم چرا که باید 

منفعت مردم و منفعت سازمانی هر دو با هم دیده شود.
رییس ســازمان هواپیمایی کشــوری ادامه داد: اگر مردم شــاهد 

گرانفروشی بلیت هواپیما در هر یک از مسیرهای پروازی داخلی بودند 
می توانند از طرق مختلف این مسئله را به اطلاع سازمان هواپیمایی 
کشوری برســانند که از طریق بخش حقوق مسافر در سایت این 
سازمان و از طریق سایت انجمن شرکت های هواپیمایی قابل انجام 

است. مسلما با این تخلفات به صورت جدی برخورد خواهیم کرد.
محمدی بخش گفت: بازرسان سازمان هواپیمایی کشوری در همه 
فرودگاه های کشور حضور دارند و رصد کاملی نیز به صورت آنلاین 
بر روند بلیت فروشی صورت می گیرد و به محض اینکه با تخلفی از 
جمله گرانفروشی بلیت هواپیما مواجه شویم با آن برخورد خواهیم کرد.
وی تاکیــد کرد: البته از مــردم می خواهیم که به هیچ وجه بلیت 
هواپیما را از سایت های غیرمعتبر خریداری نکنند چرا که این سایت ها 
مجوزهای لازم را ندارند و ممکن اســت هر تخلفی مرتکب شوند 
بنابراین مسافران باید حتما نسبت به انتخاب سایت ها و آژانس های 

مسافرتی معتبر دقت داشته باشند.

برخورد با گرانفروشی بلیت هواپیما
رییس سازمان هواپیمایی اعلام کرد

وزیر جهاد گفت: : مســئولیت داریم بر قیمت ۳۱ هزار تومانی مرغ در بازار 
نظارت کنیم تا این مرغ در تمام مراکز فروش مرغ به وفور یافت شود.

به گزارش مهر به نقل از وزارت جهاد کشاورزی، سید جواد ساداتی نژاد در گردهمایی بزرگ 
بسیجیان وزارت جهاد کشاورزی که به مناسبت هفته بسیج و با شعار »بسیج، پشتیبانی از 
تولید، امنیت غذایی« برگزار شد، اظهار کرد: وزارت جهاد کشاورزی بخشی از تفکر و نگاه جهاد 
سازندگی را در روستاها، بدون مزد و منت در بخش های روستایی در جهت محرومیت زدایی 
انجام می دهد که باید از آن تقدیر شود.وی با تاکید بر این که در کشور به نگاه و تفکر بسیجی 
و جهادی نیاز داریم، بیان کرد: هرجا موفق بوده ایم با این نگاه بوده و هرجا خللی وارد شده، 
نبود این تفکر حس شــده اســت و اگر بعد از دوران جنگ تحمیلی، تفکر و نگاه جهادی 
بخواهد خدمتی انجام دهد در عرصه کشاورزی خواهد بود که بقای کشور به آن وابسته است.

ساداتی نژاد با بیان این که امروز خط مقدم جنگ اقتصادی؛ تولید، تأمین و خدمت در عرصه 
غذایی کشور است، خاطرنشان کرد: این امر، رسالت بزرگی بر دوش همه ما در وزارت جهاد 
کشاورزی است.وی ادامه داد: میزان تاب آوری بخش غذا کم است و حوزه بسیار حساسی در 
تمام دنیا است، این مسئولیت در حال حاضر در اختیار وزارت جهاد کشاورزی است و امکان 

ندارد بدون نگاه و تفکر جهادی به موفقیت دست پیدا کنیم.
وزیر جهاد کشاورزی عنوان کرد: در آبان ماه شرایط سختی در تأمین مرغ و تخم مرغ که 
حساسیت خاصی بر روی آن وجود دارد، داشتیم اما این که چرا در این کمبود صف های زیادی 
تشکیل نشد به دلیل اهتمام ویژه جهاد کشاورزی به این حوزه از ستاد تا استان ها بوده است.وی 
با بیان این که در دولت سیزدهم، به دستور رئیس جمهور فرماندهی تمام زنجیره مواد غذایی به 
وزارت جهاد کشاورزی واگذار شد، تصریح کرد: در سال های گذشته بخشی از مسئولیت های 
مواد غذایی در دست وزارت جهاد کشاورزی و بخشی به دست وزارت صنعت، معدن و تجارت 
بود اما در دولت سیزدهم تمام زنجیره تا بازرسی و نظارت بازار محصولات غذایی به وزارت 
جهاد کشاورزی واگذار شده است.ساداتی نژاد با بیان این که حوزه امنیت غذایی موضوع اصلی 
کشور است بنابراین باید تحت فرماندهی واحد باشد، خاطرنشان کرد: تسلط بر بازار زمان بر 

است اما به آن دست پیدا خواهیم کرد.

وی ادامه داد: در گام اول با ایجاد قرارگاه امنیت غذایی هر روز حوزه غذایی را رصد می کنیم 
تا ساماندهی و نظارت بر بازار به درستی انجام شود و این تسلط بر حوزه امنیت غذایی باعث 

عبور بدون مشکل از کمبود در آبان ماه شده است.
وزیر جهاد کشاورزی با بیان این که رسالت ما، تأمین غذای سالم و بهداشتی و همچنین 
ارزان بودن مواد غذایی است، یادآور شد: از جمله ما مسئولیت داریم بر قیمت ۳۱ هزار تومانی 
مرغ در بازار نظارت کنیم و در تمام مراکز فروش مرغ به وفور یافت شود.وی با اشاره به این 
که بازاررسانی یکی از وظایف ما است، اظهار داشت: توزیع هوشمند در زمینه مرغ و تخم مرغ 
قیمت را کاهش می دهد و واسطه ها را حذف می کند.ساداتی نژاد تصریح کرد: سازمان مرکزی 
تعاون روستایی، سازمان تجارت کشاورزی ایران است که باید مزرعه را به سفره متصل کند.

وی با اشاره به این که در حوزه ارزان سازی غذا با نگاه جهادی، تفکر قرارگاهی و بسیجی 
موفق خواهیم بود، در رابطه با کشاورزی قراردادی خاطرنشان کرد: در حوزه افزایش بهره وری 
از ۷ مهر ماه طرح کشــاورزی قراردادی را شــروع کرده ایم که خروجی آن در سال ۱۴۰۱ 

دیده خواهد شد.
وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به این که برای ارزان سازی غذا باید بهره وری را افزایش دهیم و 
راهکار آن کشاورزی قراردادی است، ادامه داد: کشاورز قبل از کشت باید خریدار محصول خود 
را بشناسد و طبق قرارداد تولید انجام دهد، کود، بذر و بیمه در اختیار کشاورز باشد و در انتهای 
برداشت محصول این بدهی خود را تسویه کند که این اقدام عملکرد را بالا می برد و معیشت 
کشاورز را تحت تأثیر قرار خواهد داد؛ همچنین با کشاورزی قراردادی ارز کمتر از کشور خواهد 
خارج خواهد شد.وی افزود: در این راستا در ۱۷ استان توسط شرکت بازرگانی دولتی ایران و 
سازمان مرکزی تعاون روستایی کار را به صورت پایلوت شروع کرده ایم، در سال اول کود و 

بیمه محصولات بر عهده این دو سازمان است و از سال آینده بذر هم اضافه خواهیم شد.
وزیر جهاد کشاورزی گفت: برای رسیدن زحمات تحقیقات به مزرعه باید حمایت های لازم از 
این سازمان و از کشاورزان انجام شود.ساداتی نژاد ادامه داد: خرید قراردادی مرغ توسط شرکت 
پشتیبانی امور دام کشور می تواند بهره وری مرغ افزایش دهد و امیدواریم این اقدام در حوزه 

افزایش بهره وری و ارزان سازی پیش برود.

معاون حقوقی و امور مقابله ستاد مبارزه با قاچاق کالا گفت: در ماه های 
گذشــته میزان قاچاق پوشاک دوخته شــده تغییری نداشته اما طبق 

مشاهدات، قاچاق پارچه جهش پیدا کرده است.
مصطفی پورکاظم شایسته، معاون حقوقی و امور مقابله ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
در گفتگو با خبرنگار مهر در خصوص آخرین وضعیت طرح مبارزه با قاچاق پوشاک اعلام 
کرد: این طرح در تهران و سراسر کشور به صورت مستمر از مهر ماه در حال انجام است. 
کالاهای جمع آوری شده از آن زمان تاکنون به سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی 
ارسال می شود. پرونده های قضائی تعزیرات آن نیز تشکیل شده و دستور امحا برای آنها 
صادر شده است. در ماه های گذشته نه تنها برای پوشاک، بلکه برای کالاهای دخانی نیز 

طرح مقابله ای ما آغاز شده و در حال جمع آوری آن هستیم.
وی ادامه داد: ما زمان آغاز این طرح اعلام کردیم که ۱۲۰ برند قاچاق محرز شناخته شده 
است اما در میان آنها ۴ برند بیشترین سهم را در بازار دارد مانند کوتون و جین وست و…. 
ما از وزارت صنعت معدن و تجارت تقاضا کردیم که تکلیف این چند برند را مشخص کند. 
اگر این برندها کالای ایرانی تولید می کنند، باید نام خود را نیز به یک برند ایرانی تغییر دهند 
و اگر کالاهای آنها خارجی باشد، به طور کلی فروش پوشاک خارجی ممنوع است و نباید 

به فعالیت خود ادامه دهند.
معاون حقوقی و امور مقابله ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز افزود: وزارت صمت در حال 
بررسی موضوع است اما تا کنون پاسخی در این باره به ما داده نشده است. قرار بر این بود 
بر اساس نظر این وزارتخانه از ابتدای آذر ماه به برخورد مناسب با این چهار برند بپردازیم 

اما هنوز این اتفاق نیفتاده است.
شایسته در پایان در خصوص میزان کشفیات قاچاق پوشاک و ملزومات آن گفت: میزان 
قاچاق پوشاک دوخته شده افزایشی نداشته اما طبق مشاهدات، میزان قاچاق پارچه جهش 
پیدا کرده است. آن چیزی که ما اطلاع داریم از میزان کشفیات، نشان می دهد کشفیات 
پارچه افزایش یافته است. چرا که اکنون بخشی از مواد اولیه که باید به طور رسمی تأمین 

شود، ارز آن تأمین نشده و متأسفانه بخشی از آن را قاچاق تأمین می کند.

مرغ در تمامی مراکز عرضه به وفور یافت می شود سیرصعودی قاچاق پارچه
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